
  1 
 

Zápis 

ze schůze Rady dobrovolného svazku obcí   

„Mikroregion Žďársko“  1/2023‐R 

 

konané dne 13.3. 2023 v 10.00 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu ve Žďáře nad 

Sázavou, 4. patro 

Přítomni: viz. prezenční listina – počet 6 

Omluveni: František Mládek 

Hosté: RNDr. Martina Vrbová 

 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Administrativní záležitosti DSO 

4. Odpadové hospodářství, strategie 

5. Různé, diskuse 

6. Závěr 

 

 

1. Zahájení 

Jednání  schůze  Rady  zahájil  v 10.00  hodin  Ing.  Mrkos,  předseda  DSO.  Po  přivítání  všech 

přítomných oznámil zahájení jednání. 

 

2. Schválení programu  

Manažerka DSO přivítala přítomné a seznámila je s navrženým programem jednání. Vyzvala 

přítomné  k návrhům  na  doplnění  programu.  Nikdo  z přítomných  k programu  připomínky 

nevznesl, proto bylo přistoupeno k hlasování o programu. 

Usnesení č.01/2023/01‐R 

Rada DSO Mikroregion Žďársko schvaluje navržený program jednání schůze Rady č.1/2023‐

R 

Hlasování č.1:  pro : 6           proti: 0            zdržel se: 0                    Usnesení bylo přijato 
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3. Administrativní záležitosti 

Manažerka přítomné seznámila s platbami  jednotlivých obcí na účet DSO. Vstupní poplatek 

byl  uhrazen  všemi  členy  svazku,  finanční  podíl  za  vypracování  Strategie  odpadového 

hospodářství neuhradil pouze Matějov, členské příspěvky na rok 2023 jsou placeny. 

 

4. Odpadové hospodářství 

Předseda  DSO  předal  slovo  p.  Vrbové,  která  informovala  o  procesu  zpracování  strategie. 
V analytické  části  je  řada  údajů  o  jednotlivých  obcích.  Bohužel  kvalita  datových  zdrojů  byla  velmi 

špatná, některé obce nedodaly dotazník, některé jej vyplnily jen částečně.  

Údaje o produkci odpadů dávala dohromady  i  z podkladů AVE, které se  ji podařilo sehnat, některé 

z podkladů EKO‐KOMu. Další údaje hledala na internetových stránkách obcí (na některých není téměř 

nic…) a na internetu obecně. Něco dala dohromady z údajů z ISNOV, ZERY, kraje apod. 

Několik  obcí  se  odpadovým  hospodářstvím  skutečně  zabývá  a  řídí  jej.  Spousta  obcí  neuveřejňuje 

zákonem dané informace na svých webových stránkách. 

Ve strategii  je pravděpodobně celá  řada nesprávných  informací.  Je potřeba, aby si  to  zástupci obcí 

prohlédli, údaje potvrdili nebo opravili a doplnili! 

Závěry analytické části se ani po opravách a doplněních asi nijak zásadně nezmění.  

V návrhové části jsou zaneseny návrhy obecně platných opatření, které lze dělat ve všech obcích, kde 

je to potřeba, aby se jim podařilo splnit požadavky zákona. 

S realizací řady opatření může pomoci obcím DSO (za předpokladu personálního posílení) a to zejména 

malým obcím, které nemají žádný úřednický aparát na sledování OH.  

Dle mínění p. Vrbové může mít DSO do budoucna pro obce velký význam, a to zejména při organizaci 

systémů sběru a dalšího nakládání s odpady, informační podpoře, dotacích apod.  

Klidně  je možné dál využívat služeb stávajících dodavatelů, ale v upraveném režimu, a část činností 

může pro obce případně zajistit DSO.   

Celý materiál je k diskuzi. Po opravě a doplnění dat z jednotlivých obcí bude provedena definitivní verze 

s přehledy základních ukazatelů OH pro jednotlivé obce. 

Údaje ze strategie mohou obce použít pro další sledování a zveřejňování zákonných informací.  

Předseda  svazku  přítomné  seznámil  s postupujícími  jednání  ohledně  spalovny  odpadu  a  dalších 

souvisejících aktivitách. Rozpoutala se diskuze. 

Úkol pro manažerku: 

o rozešle obcím strategii k připomínkování, opravám a doplnění 

o naplánuje návštěvu firmy ESKO-T, která zajišťuje svoz a likvidaci komunálních, tříděných, 

nebezpečných a ostatních odpadů v regionu Třebíčsko, provozuje také osvětu a 
poradenství 
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5. Různé, diskuze 

Diskuze probíhala na téma odpadové hospodářství 

 

6. Závěr 

Na závěr předseda DSO poděkoval všem přítomným za účast a schůzi Rady DSO Mikroregion 

Žďársko ukončil v 11.30 hodin.   

 

 

 

Předseda: Ing. Martin Mrkos  

 

Antonín Váša 

 

 

 

Zapsala: Ing. Ilona Vráblová                


